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Skrivelse om uppföljning av HVB-hem 

Svar på skrivelse från (L), (M) och (C)  

 

Förvaltningens förslag till beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 

Sammanfattning 

En skrivelse har inkommit till förvaltningen från (L), (M) och (C) 
gällande uppföljning av HVB-hem. Skribenterna ställer flera frågor 
kring hur förvaltningen följer upp kvaliteten och kontrollerar att 
hemmen inte drivs av kriminella. 

Förvaltningen placerar oftast inom ramavtal och då är det 
socialförvaltningen som hanterar kontroll av HVB-hem och 
behandlingshem. När förvaltningen behöver göra placeringar 
utanför ramavtal görs kontroll av hemmen med Inspektionen för 
vård och omsorg (IVO). Förvaltningen håller även på att se över 
vilka andra uppföljningar som behöver göras gällande de fall som är 
utanför ramavtal. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.  

Bakgrund 
Peter Backlund (L), Henrik Virro m.fl. (M) och Christina Peterson 
(C) har inkommit med en skrivelse rörande hur förvaltningen följer 
upp HVB-hem. Orsaken till skrivelsen är att det gått att läsa i media 
att HVB-hem och behandlingshem inte håller den önskade 
kvaliteten och att välfärdsbrottsligheten ökar där kriminella väljer 
att satsa på HVB-hem.  

Ärendet 
I skrivelsen ställer skribenterna flera frågor rörande uppföljning av 
HVB-hem.  

1. Med vilken frekvens följer man upp kvalitén på HVB-hemmen 
och behandlingshemmen?  
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2. Hur ofta görs platsbesök där man träffar ansvariga för 
verksamheten och även de som är placerade?  

3. Hur följer man upp ägarskap och ekonomi? (betalar skatt och 
arbetsgivaravgifter, har försäkringar för sina anställda osv)  

4. På vilket sätt väljs vilka HVB- och behandlingshem ut som man 
väljer att använda?  

5. Hur många barn och unga har vi placerade på HVB-hem?  
 

Ärendets beredning 
Ärendet har beretts inom avdelningarna Social omsorg barn och 
unga samt Social omsorg vuxen. 

Förvaltningens synpunkter och förslag 
Nedan svarar förvaltningen på skribentens frågor. 

1. Med vilken frekvens följer man upp kvalitén på HVB-
hemmen och behandlingshemmen?  

Avseende placerade barn och unga görs uppföljningar med 
ungdomen och vårdgivare minst var sjätte vecka, då man går 
igenom vårdplanen och måluppfyllelse utifrån den. I 
samband med det sker en kvalitetsuppföljning, genom att 
vårdens kvalitet ställs i förhållande till måluppfyllelse. Vid 
uppmärksammande av brister i att leverera förväntad vård 
ställer förvaltningen krav på vårdgivaren. Vid allvarligare 
brister upprättas en avvikelserapport. 

Vid placeringar rörande vuxna sköter staden detta centralt 
när placeringar görs inom avtalen. Förvaltningen meddelar 
eventuella brister till upphandlingsenheten.  

2. Hur ofta görs platsbesök där man träffar ansvariga för 
verksamheten och även de som är placerade?  

Platsbesök sker i regel vid varje uppföljning. I undantagsfall 
sker uppföljning digitalt eller på förvaltningen. Däremot är 
inte alltid ansvarig för verksamheten med på dessa 
uppföljningar, det ser lite olika ut vilka som deltar. 
Behandlingsansvarig från HVB deltar alltid för att följa upp 
hur vården går för den enskilde. 

3. Hur följer man upp ägarskap och ekonomi? (betalar skatt 
och arbetsgivaravgifter, har försäkringar för sina anställda 
osv)  

Det är en viktig fråga att följa upp. Om förvaltningen behöver 
gå utanför avtal på HVB så kontrollerar förvaltningen med IVO 
innan avtal skrivs. Annars är det socialförvaltningen som 
kontrollerar de upphandlade. Förvaltningen håller även på att se 
över vilka andra uppföljningar som behöver göras när 
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förvaltningen behöver gå utanför ramavtal. Förvaltningen ingår i 
arbetsgrupp HVB välfärdsbrott, vilket är en prioriterad fråga för 
staden. Syftet med denna arbetsgrupp är att skapa struktur mot 
välfärdsbrott genom effektivare och mer precisa kontroller. De 
finns olika mål med arbetet, vilka bland annat är att utveckla 
och färdigställa riskprofiler för olika verksamhetsområden, 
implementera de färdigställda riskprofilerna löpande inom 
förvaltningarna och stärka informationsdelning för att olika 
förvaltningar ska kunna arbeta tillsammans.  

Stadsdelsförvaltningarna som ingår i detta har fått ge 
kommentarer kring vilka risker man ser i uppföljningar av 
placeringar på HVB, direktupphandlingar, ekonomiska 
kontroller (fakturering) samt avvikelsehantering. Detta är i 
uppdrag av Stadsledningskontoret och socialförvaltningen 
sammankallar möten och sammanställer/skapar nya rutiner inför 
nya upphandlingen. 

4. På vilket sätt väljs vilka HVB- och behandlingshem ut som man 
väljer att använda?  

När placering behöver ske utanför ramavtal, det vill säga när 
de ramavtalade vårdgivarna inte kan erbjuda boende inom 
ramavtal måste förvaltningen gå utanför ramavtal. Innan 
placering kontrollerar förvaltningen att företaget har tillstånd 
från IVO och gör en kontroll av företag på Infotorg. Utöver 
det för förvaltningen egen statistik över hur nöjda 
förvaltningen är med hur vårdgivaren levererat avseende 
vård och kvalitet, vilket är vägledande när förvaltningen 
söker ny placering. Mycket handlar om matchning utifrån 
den specifika ungdomens behov. Förvaltningen följer de 
upphandlade HVB-hemmen som finns i vårdgivarkatalogen. 
Vid behov av att gå utanför ramavtal söker förvaltningen i 
HVB-guiden.  
 
Socialpsykiatrin går mycket sällan utanför ramavtalen.  
Förvaltningen avropar i första hand från dem och följer den 
rangordning som finns. Om socialpsykiatrin skulle gå 
utanför ramavtal görs det utifrån att den enskilde är i behov 
av annan kompetens och då görs en direktupphandling. 

5. Hur många barn och unga har vi placerade på HVB-hem?  

I skrivande stund är det 16 barn och unga placerade i HVB. 
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Jämställdhetsanalys 
I stadens program för jämställdhet framgår vikten av att stadens 
verksamheter utformas så att de möter flickors och pojkars, kvinnor 
och mäns behov på likvärdiga villkor. Det är därför av vikt att 
förvaltningen fortsätter erbjuda individuellt stöd som utformas 
utifrån den enskilda individens specifika behov, oavsett 
könstillhörighet. 

Barnrättsperspektiv 
Aktuell kunskap om barns levnadsvillkor ska ligga till grund för 
beslut och prioriteringar som rör barn. Förvaltningen ger likartat 
stöd och insatser till flickor som till pojkar och utgår från vad som 
är bäst för barnet, vilket går i linje med barnkonventionens artikel 3 
om att barnets bästa ska komma i första rummet i alla beslut som 
rör barn. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen.  
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